
1 

 

P R O T O K Ó Ł  NR XXXV/13 

RADY MIEJSKIEJ W DOBIEGNIEWIE 

czas trwania od 13
00

 do 15
30 

w sali nr 5 Urzędu Miejskiego w Dobiegniewie  

z dnia 27 lutego 2013 roku  

 

W obradach udział wzięli radni /lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu/. 

 

Ponadto w obradach udział wzięli sołtysi i goście /lista obecności stanowi załącznik  

do niniejszego protokołu/. 

 

Bezpośrednio po otwarciu sesji Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Michał Gacki poprosił 

wszystkich obecnych o powstanie i uczczenie minutą ciszy śmierć Sołtysa Sołectwa Grąsy 

Pana Jana Bekały. 

 

Ad.1. Otwarcia XXXV sesji i powitania radnych, sołtysów, Przewodniczącego Zarządu 

Osiedla, kierowników jednostek podległych oraz gości dokonał Michał Gacki 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej. 

Stwierdził według listy obecności, że na stan 15 radnych obecnych było 13 (dwóch radnych 

się spóźni), a zatem podejmowane uchwały są prawomocne. 

  

Ad.2. Tadeusz Bednarczuk Zastępca Burmistrza wnioskował o wprowadzenie do porządku 

obrad projektu uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej gminy na 2013 rok oraz 

Michał Gacki Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej wnioskował o wprowadzenie  

do porządku obrad zmieniającą uchwałę w sprawie powołania składu osobowego stałych 

komisji Rady Miejskiej w Dobiegniewie. 

 

Rada zmiany do porządku przyjęła jednomyślnie: za 13 głosowało radnych, przeciw  

0 radnych, wstrzymało się 0 radnych. 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. 

Rada porządek obrad przyjęła jednomyślnie: za 13 głosowało radnych, przeciw 0 radnych, 

wstrzymało się 0 radnych. 

 

 



2 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

4. Informacja o działalności burmistrza między sesjami. 

5. Wnioski i zapytania. 

6. Informacja na temat zadłużenia Gminy Dobiegniew – analiza spłat zadłużeń i zobowiązań 

finansowych gminy. 

7. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu w 2012 roku w placówkach prowadzonych przez Gminę Dobiegniew. 

8. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) udzielenia pomocy finansowej Województwu Lubuskiemu. 

b) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Gminy  Dobiegniew. 

c) nadania nazwy ulicy w Dobiegniewie. 

d) nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących 

fundusz sołecki. 

e) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Dobiegniew w 2013 roku. 

f) zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Mierzęcin, Gmina Dobiegniew na lata 

2013 – 2020. 

g) zmian uchwały budżetowej gminy na 2013 rok. 

h) zmieniająca uchwałę w sprawie powołania składu osobowego stałych komisji Rady 

Miejskiej w Dobiegniewie. 

9. Odpowiedzi na wnioski i zapytania. 

10. Komunikaty. 

11. Zakończenie sesji.  

 

Ad.3. Michał Gacki Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej wnioskował o przyjęcie protokołu  

z poprzedniej sesji bez czytania, ponieważ został sporządzony zgodnie z procedurą  

i przebiegiem XXXIV sesji Rady Miejski w Dobiegniewie. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 
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Rada protokół z poprzedniej sesji przyjęła jednomyślnie: za głosowało 14 radnych,  

przeciw 0 radnych, wstrzymało się 0 radnych. 

 

Ad.4. Informację o działalności burmistrza między sesjami przedstawił Leszek Waloch 

Burmistrz Dobiegniewa. Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad.5. Wnioski i zapytania. 

 Karol Golec radny – składam wniosek mieszkańców ul. Asnyka w sprawie utwardzenia 

drogi, ponieważ jest nieprzejezdna.  

 Czy był już rozstrzygnięty przetarg na przejazd kolejowy na ul. Mickiewicza? 

 Zdzisław Pajdowski Przewodniczący ZO – wniosek w sprawie postawienia słupa 

ogłoszeniowego na Zatorzu (ul. Wileńska, Dąbrowskiego i Krasickiego). 

 Waldemar Grzankowski sołtys – proszę o udzielenie informacji na temat nowej ustawy 

śmieciowej. 

 Waldemar Szpila radny – mam pytanie w sprawie uchwały dotyczącej programu opieki 

nad zwierzętami, w której wyszczególnione są działania Gminy, ja tych działań nie 

zauważam, więc proszę o udzielenie informacji co Gmina robi w tym temacie? 

 Tomasz Karpiński Przewodniczący RM – chciałbym złożyć wniosek w sprawie remontu 

dróg gminnych po zimie. 

 

Ad.6. Informacja na temat zadłużenia Gminy Dobiegniew – analiza spłat zadłużeń  

i zobowiązań finansowych gminy stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 Leszek Waloch Burmistrz – suma zadłużenia Gminy z tytułu obligacji wynosi 7.500.00zł, 

natomiast z tytułu kredytów 3.300.00zł. Na koniec roku zejdziemy z tym zadłużeniem  

do poziomu 9.000.000zł. Zadłużenie nie osiąga pułapu 42%, gdzie ustawowo może być 

60%. Jesteśmy jedną z nielicznych gmin w porównaniu do gmin ościennych, która w tym 

roku przeznacza na turystykę kwotę 4.500.000zł.  

Ad.7. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu w 2012 roku w placówkach prowadzonych przez Gminę Dobiegniew 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 Edmund Szanderski Dyrektor ZEAO – w tym roku mamy dopłatę na dwóch stopniach 

awansu zawodowego pośród nauczycieli stażystów i nauczycieli mianowanych.  

Jeżeli chodzi o nauczycieli mianowanych nie osiągnęliśmy tego poziomu w Zespole Szkół 
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oraz Przedszkolu dlatego, że 50% nauczycieli nie świadczyło pracy (przebywali  

na urlopach zdrowotnych, macierzyńskich, pozostawali w stanie nieczynnym)  

i tylko przysługiwały im te podstawowe świadczenia.  

 Waldemar Szpila radny – Panie Dyrektorze ciężko znaleźć słowa żeby wytłumaczyć 

sytuację, że wypłacamy pieniądze za niepracowanie, w innych zawodach się to nie zdarza.  

Czy można uniknąć wypłacania tych pieniędzy? 

 Edmund Szanderski Dyrektor ZEAO – zagadnienie te jest jakby dwupłaszczyznowe. 

Pierwsza płaszczyzna polega na tym, że chcąc nie dokładać zbyt dużych środków  

do oświaty możemy i w tym kierunku postępujemy, dołożyć tyle ile winniśmy  

z uregulowań prawnych należy, czyli tyle ile te wysokości są gwarantowane Kartą 

Nauczyciela. Natomiast druga płaszczyzna polega na tym, że te różnice które dopłacamy 

nie wpływają motywująco dla pozostałych pracowników oświaty, ponieważ nauczyciele, 

którzy nie pracowali dostają pieniądze za darmo.  Czy można tego uniknąć? Nie do końca 

się zgadzam z tym, żeby podnieść dodatki motywacyjne i za wychowawstwo, ponieważ  

przy tych dodatkach Szkoła Podstawowa osiągnęła tą średnią, a wypłacić  musimy z tego 

względu że 50% nauczycieli nie świadczy pracy.     

 Karol Golec radny – proszę wyjaśnić sprawę odnośnie nie świadczenia pracy.  

 Edmund Szanderski Dyrektor ZEAO – mamy do czynienia z nauczycielami, którzy 

przeszli w stan nieczynny, ale mimo tego wliczają się do średniej, to samo tyczy się 

nauczycieli którzy są na urlopach zdrowotnych i macierzyńskich.  

 Michał Gacki Wiceprzewodniczący RM – z tego co wiemy subwencja oświatowa  

na następny rok będzie o 200.000zł mniejsza od roku poprzedniego, czy w związku z tym 

przewiduje Pan reorganizację?  

 Edmund Szanderski Dyrektor ZEAO – biorąc pod uwagę chociażby ilość dzieci to na 

podstawie informacji oświatowej mamy o 28 dzieci mniej niż w roku ubiegłym.  

Jeżeli średnio otrzymujemy 6.000zł na jedno dziecko to ta kwota będzie wynosiła około 

200.000zł. Jeżeli chodzi o reorganizację to Dyrektorzy Szkół przedstawią Burmistrzowi 

nowe arkusze organizacyjne, więc mamy jeszcze czas żeby o tym myśleć i na komisjach 

marcowych będzie można już tym tematem się zająć.   

 Michał Gacki Wiceprzewodniczący RM – mamy problemy z Liceum z racji małej liczby 

uczniów, czy zostały już poczynione kroki żeby zwiększyć od września tą liczbę uczniów? 

 Elżbieta Moś Dyrektor Zespołu Szkół – chcemy wydać profesjonalny plakat  

do wywieszenia w Dobiegniewie i innych szkołach oraz folder. Jesteśmy umówieni  

na spotkania w Bierzwniku i Krzyżu, ponieważ jest szansa, że uczniowie przyjdą  
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do liceum w Dobiegniewie. Gdyby nasza szkoła miała do zaoferowania więcej 

przedmiotów rozszerzonych to została by większa liczba uczniów. Te działania,  

które możemy to podejmujemy i będziemy podejmować, natomiast gwarancji nie ma 

żadnej.  

 Michał Gacki Wiceprzewodniczący RM – czy była już przeprowadzona ankieta wśród 

uczniów? 

 Elżbieta Moś Dyrektor Zespołu Szkół – tak, ankiety były przeprowadzone już na początku 

roku szkolnego, ale nie dały one odpowiedzi na to jakie zainteresowania mają nasi 

uczniowie. Oprócz tego zorganizowane były spotkania z rodzicami.  

  Sylwia Łaźniewska radna – moje dziecko jest w klasie III Gimnazjum i ja sobie żadnego 

zebrania nie przypominam.  

 Elżbieta Moś Dyrektor Zespołu Szkół – na jednym z zebrań osobiście rozmawiałam na 

temat pozostania naszych uczniów w szkole.  

 Michał Gacki Wiceprzewodniczący RM – ten temat poruszany był również na komisjach  

i wniosek jaki się nasunął jest taki, że zostanie utworzona komisja, która zajmie się 

przygotowaniem takiego programu dla oświaty na najbliższe lata.   

 

Ad.8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) udzielenia pomocy finansowej Województwu Lubuskiemu. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. 

Rada uchwałę podjęła jednogłośnie: za głosowało 15 radnych, przeciw 0 radnych, wstrzymało 

się 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycją XXXV/206/13 oraz stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu. 

 

b) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Gminy  Dobiegniew. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. 

Rada uchwałę podjęła jednogłośnie: za głosowało 15 radnych, przeciw 0 radnych, wstrzymało 

się 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycją XXXV/207/13 oraz stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu. 
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c) nadania nazwy ulicy w Dobiegniewie. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. 

Rada uchwałę podjęła jednogłośnie: za głosowało 15 radnych, przeciw 0 radnych, wstrzymało 

się 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycją XXXV/208/13 oraz stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu. 

 

d) nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących 

fundusz sołecki. 

Rada uchwałę podjęła większością głosów: za głosowało 14 radnych, przeciw 0 radnych, 

wstrzymał się 1 radny. 

Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycją XXXV/209/13 oraz stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu. 

 

e) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Dobiegniew w 2013 roku. 

 Waldemar Szpila radny – w uchwale dotyczącej programu opieki nad zwierzętami,  

w której wyszczególnione są działania Gminy, ja tych działań nie zauważam, więc proszę 

o udzielenie informacji co Gmina robi w tym temacie i jakie z tego tytułu ponosi koszty? 

 Barbara Szewczyńska inspektor – to są działania, które gmina musi ustawowo zrealizować. 

Sterylizację psów bezpańskich wykonuje schronisko, z którym mamy zawartą umowę.  

Na naszej stronie internetowej znajduje się link „przygarnij mnie” i na dzień dzisiejszy 

znajduje się tam 12 naszych psów.  

 Waldemar Szpila radny – edukacja powinna być bardziej rozwinięta. 

 Barbara Szewczyńska inspektor – jeżeli szkoły się do nas zwrócą to możemy 

zorganizować wycieczkę do schroniska. W ubiegłym roku wydaliśmy ponad 30.000zł,  

w tym roku mamy zapisane 25.000zł.   

Rada uchwałę podjęła większością głosów: za głosowało 13 radnych, przeciw 0 radnych, 

wstrzymało się 2 radnych. 

Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycją XXXV/210/13 oraz stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu. 
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f) zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Mierzęcin, Gmina Dobiegniew na lata 

2013 – 2020. 

Rada uchwałę podjęła jednogłośnie: za głosowało 15 radnych, przeciw 0 radnych, wstrzymało 

się 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycją XXXV/211/13 oraz stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu. 

 

g) zmian uchwały budżetowej gminy na 2013 rok. 

 Jacek Antropik Skarbnik Gminy – główna zmiana dotyczy kwoty 39.000zł dotycząca 

udzielenia pomocy finansowej dla Województwa Lubuskiego, następnie wniosek  

Dyrektora ZEAO dotyczący przesunięcia między dwoma rozdziałami, są to planowane 

dochody z dożywiania uczniów. Zwiększamy również wydatki urzędu na zatrudnienie 

pracowników w ramach robót publicznych. Wniosek Pani G. Zygadło dotyczący zmiany 

zapisu kwoty 25.000zł na wydatkach, było planowane jako zakup usług a jest w tej chwili 

planowana jako dotacja.  

Rada uchwałę podjęła jednogłośnie: za głosowało 15 radnych, przeciw 0 radnych, wstrzymało 

się 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycją XXXV/212/13 oraz stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu. 

 

h) zmieniająca uchwałę w sprawie powołania składu osobowego stałych komisji Rady 

Miejskiej w Dobiegniewie. 

Rada uchwałę podjęła jednogłośnie: za głosowało 15 radnych, przeciw 0 radnych, wstrzymało 

się 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycją XXXV/213/13 oraz stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu. 

 

Ad.9. Odpowiedzi na wnioski i zapytania. 

 Jerzy Hatała Kierownik RSKG – jeżeli chodzi o ulicę Asnyka to stan techniczny jest 

nam znany i Gmina od paru lat poprawia tą ulice. Nie ma problemu z zakupem 

tłucznia, jedynie z zabezpieczeniem środków finansowych, ponieważ w tym roku 

musimy znaleźć 500.000zł na drogę do Łęczyna oraz 300.000zł na drogę w Słonowie.  
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 Jeżeli chodzi o przejazd kolejowy to w grudniu byli w trakcie wyłonienia przetargu, 

nie mamy żadnych informacji, w związku z powyższym w następnym tygodniu 

wystąpimy pisemnie z zapytaniem, co dalej się dzieje z tym przejazdem.  

 Jeżeli chodzi o słup ogłoszeniowy na Zatorzu był, ale była decyzja żeby ten słup 

zdemontować.  

 Jeżeli chodzi o remont dróg po zimie to stan techniczny naszych dróg gminnych nie 

jest zły, pogorszyła się jedynie ulica Leśna, ale to nie stanowi problemu, ponieważ 

nasze drogi zostaną naprawione. Jeżeli chodzi o drogi wojewódzkie, rozmawiałem  

z kierownikiem i mają jedynie 200.000zł na cały rejon gorzowski na rok na bieżące 

utrzymanie. Jeżeli chodzi o drogi powiatowe na dniach mają przystąpić to łatania 

nawierzchni w Radęcinie i Osieku.  

 Michał Gacki Wiceprzewodniczący RM – jeżeli chodzi o nową ustawę śmieciową to 

odbyło się posiedzenie Celowego Związku Gmin SGO5, gdzie były wybierane 

władze. Pan Burmistrz zaproponował moją kandydaturę i zostałem wybrany  

na stanowisko Wiceprzewodniczącego Zarządu.  Podjęliśmy uchwałę w sprawie 

wpłacenia wkładu członkowskiego 1zł od mieszkańca gminy. Szacuje się kwotę 

300.000zł rocznie na funkcjonowanie biura. Następnie określone zostały zasady 

naboru na Kierownika Biura, w tej chwili konkurs ogłoszony jest na stronach BIP 

gmin należących do CZG SGO5.   

 Waldemar Szpila radny – czy była poruszana kwestia Akcji Sprzątania Świata,  

kto odbierze te śmieci? 

 Michał Gacki Wiceprzewodniczący RM – na razie o tym nie było mowy, w tej chwili 

jesteśmy na etapie wyłonienia kierownika, następnie pracowników, przygotowania 

specyfikacji itd. 

 Marek Kowalczyk radny – jeżeli SGO5 zacznie zarabiać od lipca, a mieszkańcy  

od 1 lipca muszą mieć zapewnione pojemniki lub worki, więc kto wyłoży na to 

pieniądze? 

 Leszek Waloch Burmistrz – firma, która wygra przetarg. 

 Waldemar Grzankowski sołtys – co w sytuacji jeżeli przetarg będzie bardzo korzystny 

i kwota wyjdzie mniejsza? 

 Leszek Waloch Burmistrz – to będzie pierwszy rok działalności, więc w kalkulacji jest 

ujęte m.in. edukacja ekologiczna, organizacja punktów zbiórki itd. Jeżeli się okaże,  

że wychodzi zysk to być może na następny rok kalkulacja zostanie obniżona.  
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Ad.11. Komunikaty. 

 Michał Gacki Wiceprzewodniczący RM – przypominam o składaniu oświadczeń 

majątkowych do dnia 30 kwietnia br. 

 Waldemar Grzankowski sołtys – odbył się I Rajd Szlakiem Ewakuacji Oflagu IIc 

Woldenberg i przy okazji dziękuję osobom, które wpłaciły 1% podatku na nasz Hufiec. 

 Jolanta Pawlak Dyrektor SP – szkoła przystąpiła do programu zbiórki elektro śmieci,  

więc zachęcam do oddawania tego zużytego sprzętu do nas, ponieważ wpłynie to na ocenę 

realizacji naszego projektu.    

 

Ad.12. Z uwagi na wyczerpanie się porządku obrad Michał Gacki Wiceprzewodniczący Rady 

Miejskiej zamknął XXXV sesję Rady Miejskiej w Dobiegniewie, dziękując za udział  

w obradach  radnym oraz zaproszonym gościom. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokolant                                                               Przewodniczący Rady Miejskiej  
Kamila Putek                                                                          w Dobiegniewie  

                                                                                            /-/ Tomasz Karpiński 

 

 

 

 

 

 


